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Sásanské informačné 
novinky 

...informácie o živote a dianí v obci Sása                                                                                                                                                                         

Leto s príchuťami... 
 
   ...vanilkovej zmrzliny, jahôd, ríbezľového  lekváru, čerešňovej bublaniny a mnohých iných príchutí 
a vôní ponúka leto každému z nás. My sami rozhodujeme, ako si ho dochutíme, aby sme si ho 
vychutnali. Toto leto má v sebe čosi, čo sme doň  nepridali my sami dobrovoľne. V tomto lete je 
primiešaný strach z neznámeho. Presne nevieme pomenovať, čo spôsobilo, že pocit strachu, obava 
v nás sa usídlila v našom vnútri. Každý to slovo vieme vysloviť, napísať, už nám mnohým spôsobuje 
pri neustálom opakovaní v médiách zimomriavky /mne určite/.  
   Keď sme 6. marca oslavovali 75. výročie oslobodenia obcí spoločne ako Mikroregión Pliešovská 
kotlina, netušili sme, že je to posledné kultúrno-spoločenské podujatie na dlhé mesiace. Ďalšie dni 
sme pod obrovským vplyvom rôznych informácií z médií boli v situácií, ktorú sme mnohí nedokázali 
adekvátne vyhodnotiť a čas o tak dochádzalo k zbytočným konfliktom. Chápem to, pretože sme sa 
s takýmto niečím ešte nestretli. Dôchodcovia, deti, učitelia, rodičia, rodiny-všetci ostali v situácií, 
ktorá ich prekvapila a nevedeli ako ďalej. Zatvorili sa školy, úrady, mnohé obchody aj pracoviská. 
Podľa prvých prognóz sme mali v tisícoch končiť v nemocnici, či nebodaj aj horšie. My sme na úrade 
obmedzili otváracie hodiny pre verejnosť, ale pracovali sme ďalej  a denne sme riešili rôzne 
situácie, poskytovali niekedy  až bizarné informácie pre iné štátne úrady. Napokon bola 12.3. 
vyhlásená mimoriadna situácia od pondelka sa zatvorili školy aj mnohé obchody. V obci 18.3. 
zasadal krízový štáb. Rozbehli sme kolotoč opatrení, aby sme pomohli predovšetkým ohrozeným 
skupinám. Podarilo sa nám kúpiť bal bielej látky na rúška v obchode vo Zvolene, ktorý už v tom 
čase nebol v prevádzke /vďaka milej pani vedúcej.../.Vyhlásili sme do rozhlasu, kto je ochotný šiť 
rúška pre našich seniorov a kto môže poskytnúť gumičky, šnúrky na ich zhotovenie. Mrzí ma, že sa 
našlo mnoho ,,múdrych“, ale tých, ktorí naozaj pomohli bolo pár. Patrí im poďakovanie a sú 
vymenovaní v tomto článku nižšie. Rúška sme roznášali záujemcom domov podľa ich požiadaviek. 
Zadarmo. Hneď sme začali dezinfikovať verejné priestranstvá patričnými dezinfekčnými 
prostriedkami. Ponúkli sme po osobných telefonátoch seniorom službu zabezpečenia všetkého, čo 
potrebujú. Ako jeden z mála úradov sme zabezpečili automat na rúška, rukavice a dezinfekčných 
prostriedkov, ktorý bol v chodbe úradu do  začiatku júla. Keďže v obci máme kamerový systém, 
mohli sme aj takto kontrolovať, či sa občania nezhromažďujú napriek zákazu. Prežili sme mnohé 
vypäté situácie, útoky, obviňovanie z nečinnosti, ale nebolo to tak. Ako ste ich prežívali mnohí z vás 
sa dozviete aj z ankety nižšie.  
  Dni plynuli, situácia sa upokojovala, ale nemôžem povedať, že sa dostáva do normálu. Počúvame 
denne o číslach, druhej vlne, ekonomickej kríze...Od marca žijeme pod tlakom strachu. Neprežívame 
klasické leto, bojíme sa ísť na dovolenku, nevieme, čí plánovať rodinné oslavy, svadby. Dopad tejto 
situácie je tak citeľný u každého z nás. Rovnako aj na obec a to vzhľadom k nižším podielovým 
daniam zo štátu. Máme naplánovanú rekonštrukciu Pohody/vstupnej časti aj sociálnych 
zariadení/. Verím že zrealizujeme výstavbu druhej časti chodníka na Tureckú ulicu.  
 
Leto je v plnom prúde. Užite si pekné slnečné dni i keď s tou nechcenou príchuťou.  
 
Ďakujeme: Márii Oťahelovej–Turecká ul. 191, Márii Ondrejkovej–Konopiská 407,  Jane Feriancovej 
–Bzovská Lehôtka, ktoré ušili spoločne 259 ks rúšok. Materiál na šitie poskytli: Kristína 
Macejechová- Zvolenská ul. 279, Jana Fusková- A. T.-Sytnianskeho 274, Anna Výbochová– Ul. Slbody 
248, Marek Stanko-Konopiská 407, Anna Kolibíková-Rajská ul. 68, Anna Hybská-Nová ul. 143 
a Rastislav Hanák-Rajská ul. 328.  
                                                                                              S úctou a vďakou Mgr. Iveta Hladká, starostka obce  
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KULTÚRA 

Uskutočnené akcie v období január-júl 

Aktivity seniorov  
   Saskí seniori privítali nový rok posedením vo fašiangovom čase s hosťami Jednoty dôchodcov 
z Pliešoviec v klube Pohoda.  Dobrá nálada, spomínanie na staré  časy, spev, na týchto posedeniach 
nikdy nechýbajú. O tom, že medzi našimi a seniormi z Pliešoviec panujú veľmi dobré vzťahy svedčí aj 
to, že saskí členovia prijali pozvanie do Pliešoviec na ich fašiangovú zábavu, kde nechýbala ľudová 
muzika a dobré jedlo. 
Páračky 
   31. januára sme si tak ako každoročne pripomenuli  tradície našich starých materí. Organizácia ZO 
JDS spolu s Obcou Sása usporiadali páračky. Bolo veselo, spievalo sa a nechýbali páračkové špeciality 
a tradičné pampúchy.    
ZO SZPB v Sáse hodnotila svoju činnosť  
   Ing. Dušan Mozola – predseda ZO v správe o činnosti zhodnotil prácu výboru, aktivitu členov, 
spoluprácu so ZO JDS, ZO SZZP  v rámci „trojdohody“ a spoluprácu s obcou, predovšetkým pri 
dôstojnej oslave 75. výročia SNP, ale aj ostatných významných výročí.  
Fašiangy v materskej škole 
    V celej materskej škole vládla pravá fašiangová nálada. Škôlkou sa ozývali tamburíny, bubienky, 
spev i fašiangové prekáračky. Nechýbal tradičný fašiangový sprievod a karneval detí spojený 
so súťažami, tancom a zábavou. Vyvrcholením všetkého bola ochutnávka tradičných fašiangových 
jedál -  šišiek, ktoré pripravili šikovné ruky pani kuchárok.  
Fašiangová zábava  
   Obec Sása v spolupráci s komisiou pre kultúru, šport a mládež pripravili v sobotu 15. februára 2020 
v klube Pohoda pre našich občanov, ale aj pre priateľov zo susedných obcí fašiangovú zábavu. Do 
tanca a spevu zahrala ľudová hudba pod vedením mladého a talentovaného muzikanta Matúša 
Turana a o tanečnú zábavu sa tiež postaral náš dlhoročný a ostrieľaný DJ Brody. 
Seniori bilancovali  
    ZO JDS v Sáse dňa 26.2.2020 usporiadala výročnú členskú schôdzu.  Schôdzu viedla pani Ľubica 
Jergušová. Predsedníčka Anna Hybská  v správe zhodnotila činnosť organizácie a oboznámila 
prítomných s plánom činnosti na rok 2020.  
Výročná členská schôdza DHZ 
    7.marca sa v Klube Pohoda  uskutočnila výročná členská schôdza DHZ.  Obecný hasičský zbor aj 
v uplynulom roku pomáhal pri záchrane majetku a životov občanov nielen v našej obci, ale aj v širšom 
okolí. Poďakovanie im vyjadrili aj občania z Podzámčoku, ktorých už v tomto roku riadne potrápili 
prívalové dažde. 
Stavanie mája  
   Tohtoročné  stavanie mája sa líšilo od predošlých rokov.  Keďže v máji platili ešte stále prísne 
opatrenia kvôli koronavírusu, chýbal nám tradičný spev a tanec. Poďakovanie patrí ochotným 
 mládežníkom-Tomášovi Herbríkovi, Lukášovi Hanákovi, Patrikovi Mokošovi, bratom Tretiakovcom– 
Patrikovi a Marekovi,  Filipovi Šajbanovi, Máriovi Berkymu, Jonášovi Sarvašovi, Filipovi Žigovi, Jánovi 
Rellovi, Samuelovi Slosiarikovi, členom DHZ Rastislavovi Hanákovi a Jaroslavovi Jakubíkovi ,obetavým 
chlapom -Jánovi Bobáľovi, Petrovi Brodnianskemu, Ing. Róbertovi Dobišovi, Julkovi Kollárikovi 
a Ondrejovi Bartošovi. Veľmi pekne ďakujeme .  
Oslavy 75. výročia ukončenia 2.sv. vojny  
   Aj napriek mimoriadnej situácii a opatreniam v súvislosti s karanténou si výbor ZO SZPB v Sáse  
pripomenul významnú udalosť našich dejín, a to 75. výročie konca 2. svetovej vojny.  Dôstojne 
a hlavne disciplinovane sa členovia   zapálenou sviečkou a položením kvetov, poďakovali padlým za 
to, že môžeme žiť v mieri. Keď sme sa slovami nemohli prihovoriť priamo pri pamätníku, urobili sme 
tak prostredníctvom relácie v miestnom rozhlase, ktorú pripravili Peter Brodniansky, Kamila 
Makanová a Daša Makanová. 

 
Spracovala: Mgr. Kamila Makanová 
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 75. výročie oslobodenia obcí Mikroregiónu Pliešovská kotlina  

   Začiatkom marca si nielen naša obec, ale aj ostatné obce Mikroregiónu Pliešovská kotlina 
pripomínajú svoje oslobodenie spod fašizmu, jeden z najdôležitejších medzníkov  novodobej histórie 
každej obce . 
    Pri príležitosti tohto okrúhleho výročia sa združenie obcí Mikroregiónu Pliešovská kotlina rozhodli 
oslavovať spoločne. Pozvanie prijalo aj mnoho vzácnych hostí a to aj zástupcovia rumunskej aj ruskej 
ambasády, Armády SR, predstavitelia štátnych aj spoločenských organizácií, či samosprávy.  V piatok 
6.3.2020 za daždivého počasia sa začínalo v Pliešovciach položením vencov k pamätníku SNP. 
Pokračovali sme pri pamätníku v Sáse za účasti všetkých hostí aj našich občanov. Oslavy  vyvrcholili 
na Dobrej Nive veľkým kultúrnym programom, v ktorom sa predstavili účinkujúci zastupujúci každú 
obec mikroregiónu. Po položení vencov oslavy otvoril starosta obce Dobrá Niva Ing. Milan Jakubík. 
Celý program moderovala Mgr. Iveta Hladká. Na úvod sa predstavili deti zo ZŠ Dobrá Niva 
a pôsobivým programom vzdali úctu osloboditeľom československým, sovietskym a rumunským. 
Obec Sása reprezentovala spevácka skupina Sasianka, ktorá zaspievala 3 piesne aj v ruskom jazyku. 
Bodku v kultúrnom programe spravila folklórna skupina Dobrona s dojímavým pásmom Rozprávanie 
o bolesti.    
      Z dejín sa treba poučiť, a preto je dôležité, aby sme ich aj poznali. Pre väčšinu z nás je  dnes rozsah 
hrôz a utrpení II. svetovej vojny vzdialenými dejinami, ktoré presahujú našu osobnú predstavivosť. 
Mladí ľudia by mali vedieť, kto a ako oslobodzoval ich rodný kraj. Zásluhou  vojakov Červenej armády 
spolu s rumunskými a československými jednotkami , môžeme tak spokojne žiť už 75 rokov.   
   Výborná myšlienka spoločných  osláv so susednými obcami, slávnostné  kladenie vencov so salvami 
a nádherný kultúrny program sa stretol u všetkých prítomných hostí aj občanov s veľmi pozitívnou 
odozvou. Svedčia  o tom ľudia, ktorí kultúrny dom opúšťali so zaslzenými očami z dojímavého 
kultúrneho zážitku.   

 

Spracovala: Ing. Daša Makanová 

 

Anketa – Ako ovplyvnil COVID-19 každodenný život našich občanov  

 
Katarína Šajbanová, 38 r. 
Zo začiatku to bolo ťažké. Moja dcéra chodí do štvrtej triedy v ZŠ s MŠ Pliešovce. Vyučovanie 
prebiehalo online formou. Museli sme pochopiť elektronický systém, spôsob vypracovávania 
a posielania úloh. Dcéra potrebovala pomoc pri učení. Najprv sme sa nevedeli zosúladiť, ale postupne 
sme si našli systém. Veľmi mi pomohol starší syn Filip, ktorý je druhák na strednej škole. Našťastie, on 
sa dokázal pripravovať na vyučovanie sám. Pozitívne bolo, že sme boli viac spolu ako rodina. Je to 
vzácne pre nás. 
 
Tomáš Franka, 42 r. 
Ako živnostník robím vodu a kúrenie. Za prácou cestujem do Nemecka. Po návrate na Slovensko som 
v marci strávil 2 týždne v domácej karanténe. Bol som určitú dobu bez príjmu. Do práce v zahraničí 
som sa mohol vrátiť až v máji. Mňa tieto obmedzenia vôbec nepotešili. Myslím si, že celá záležitosť 
okolo nového koronavírusu je nafúknutá.  
 
Anna Makanová, 83 r. 
Bola to veľká zmena, ani na ulici sme sa nestretávali. Všade s rúškom bolo treba ísť. Myslím, že pre 
dôchodcov to nebolo až také obmedzujúce, lebo my už veľmi necestujeme. Párkrát sme boli 
v supermarkete vo Zvolene. Bol tam nával ľudí, nikto nedodržiaval stanovené rozostupy, zdalo sa 
nám, že tam vládne chaos. Určitú dobu bol nákupný čas pre seniorov vyhradený od 9:00 do 11:00 
hod. Toto nám nevyhovovalo. Môj muž chodieva do obchodu skoro ráno o siedmej. Nakúpi čerstvé 
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pečivo, noviny a pod. Je dobre, že tieto obmedzenia už pominuli. Znovu sa osobne stretávame 
v klube dôchodcov. Tam preberáme tému ohľadom koronakrízy hlavne po politickej stránke. 
 
Ivan Sopko, 47 r. 
Pracujem v Rakúsku ako opatrovateľ. Kvôli obmedzeniam ma nemohol prísť vystriedať kolega a tak 
som tam musel zostať pracovať 9 týždňov nepretržite, čo je vzhľadom na druh práce dosť náročné. 
Keď ma konečne vystriedal, zostal som 2 mesiace doma, aspoň sme mohli byť s rodinou dlhšie spolu. 
Na Slovensku zareagovali na vzniknutú pandemickú situáciu rýchlo a zaviedli povinnosť nosiť rúška. 
V Rakúsku to ešte neplatilo a tak som bol zo začiatku jedným z mála ľudí, ktorí nosili rúško 
dobrovoľne. Chcel som chrániť seba, aj druhých, s ktorými som prichádzal do kontaktu. Stalo sa mi, 
že som išiel do banky niečo vybavovať a oslovil ma policajt, že prečo mám rúško, či chcem vykradnúť 
banku. Po návrate z Rakúska som na hranici čakal od 11:00 do 18:30 h., kým sa nazbieralo dostatočné 
množstvo osôb vracajúcich sa zo zahraničia. Všetci sme museli absolvovať povinnú karanténu. Mal 
som šťastie, že som sa dostal na Lešť, nie veľmi ďaleko od domova. Po týždni som karanténu dokončil 
u tety. Po krátkom čase od vypuknutia koronakrízy nastala v Rakúsku patová situácia. Zrazu hrozilo, 
že nebude mať kto opatrovať starých ľudí. Pracuje tam približne 60 000 opatrovateľov zo zahraničia, 
z toho je asi 30 000 Slovákov. Najprv sa rozhodlo, že túto prácu budú vykonávať vojaci v civilnej 
službe, ale po 2 týždňoch bolo jasné, že to nezvládajú. Nakoniec posielali po opatrovateľov do 
zahraničia špeciálne lietadlá a vlaky až do Rumunska.  
 
Monika Trubenová, 29 r. 
Robím na súde v Banskej Bystrici. Mne korona celkom vyhovovala, o prácu som neprišla. Pracovala 
som 3 dni v týždni formou home office a 2 dni som dochádzala do práce. Naskytla sa mi možnosť byť 
viac s rodinou. Našli sme si priestor na to, čo bežne nestíhame robiť. Mnoho ľudí upratovalo, 
prerábalo, začali objavovať prírodu. My sme sa snažili vidieť veci pozitívne a využili sme čas na stavbu 
nášho domu. Aj keď bol problém zohnať materiál. Obmedzenia sme rešpektovali, chápali sme ich 
opodstatnený význam. Médiá každý deň produkovali nové smutné oznamy o úmrtiach, zavádzali sa 
obmedzenia pohybu a pod. Takéto správy negatívne ovplyvňovali psychiku ľudí. Niektorí známi 
skončili psychicky vyhorení, lebo si ohrozenie z nového koronavírusu príliš pripúšťali. 
 
Michal Ďubek, 32 r. 
Som policajt, patrím k pohotovostnej motorizovanej jednotke Banská Bystrica. Počas celej doby, keď 
platili striktné obmedzenia, som chodieval do práce. Rozdiel bol ale v náplni práce. Bežný výkon 
služby išiel pomimo. Boli sme zameraní na kontrolu aktuálnych opatrení, dodržiavanie všeobecných 
nariadení. Ako krajská hliadka sme strážili a kontrolovali hranice, ktoré boli zatvorené. Bolo presne 
špecifikované, kto môže prejsť na Slovensko. Samozrejme, obmedzenia nikoho nebavili. Sme zvyknutí 
na dosť veľkú osobnú slobodu, ale je potrebné sa prispôsobiť a vydržať. 
 
Michal Berky, 13 r. 
Tento školský rok som bol siedmak. Keď sme v polke marca prestali chodiť do školy, zostal som 
smutný, lebo som sa cítil byť sám, chýbali mi kamaráti. A oco nemohol chodiť do práce. Vyučovalo sa 
cez internet. Niekedy počas on-line hodiny vypadol signál. Ale snažil som sa na hodinách aktívne 
zapájať a posielať vypracované cvičenia a úlohy. Na rúško som si zvykol, nosím ho, je to pre moju 
bezpečnosť.  
 
Daniel Černota, 12 r. 
Mne sa páčilo, že sme nechodili do školy. Hlavne mi vyhovovalo, že som nemusel skoro vstávať a ísť 
na autobus. Vyučovanie sa väčšinou začínalo neskôr, napríklad od 9:00 hodiny. Doma som sa v kľude 
pripravoval, ale učeniu som musel venovať viacej času. V škole by mi to učitelia osobne vysvetlili, 
rýchlejšie by som to pochopil. Pre mňa bolo ťažšie učiť sa on-line. Cez internet sme niekedy robili aj 
testy. Aby som si oddýchol, rád som sadol na bicykel a popreháňal sa po okolí. Najviac ma bavilo 
hranie na gitare, snažil som sa spievať aj piesne. 
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Ľubica Vozárová, 33 r. 
Zo začiatku sme sa báli, nevedeli sme, čo bude. Postupne sa mi ten strach zdal prehnaný. Sledujem 
vyjadrenia rôznych odborníkov a verím tomu, že je to nie až také strašné. Všimla som si, že viac ľudí 
chodievalo na prechádzky so psami. Využívali možnosť pohybu v prírode, keďže sa nemohli stretávať 
s rodinou, priateľmi, navštevovať nákupné centrá a pod. Ja som po materskej nastúpila do práce 
akurát vtedy, keď vláda zaviedla opatrenia. Roznášam v obci poštu. Bola som rada, že som nemusela 
byť zatvorená doma. Vďaka korone mám možnosť tráviť viac času s najbližšími. 
 
Anna Makanová, 49 r. 
Pracujem v Sáse v COOP Jednote. Najprv nastal veľký nápor, ľudia sa zľakli, nakupovali vo veľkom, 
robili si zásoby. Mali sme čo robiť, aby sme stihli dokladať tovar do regálov. Neskôr sme zaznamenali 
pokles nákupov. Niektorí zákazníci s nami súcitili. Uvedomovali si, že denne do obchodu príde 
množstvo ľudí a hocikto môže byť nakazený. Aj my patríme k ohrozenej skupine, ako všetci tí, čo 
prichádzajú denne do kontaktu s veľkým počtom rôznych ľudí. Museli sme dbať na opatrenia, ktoré 
chránili zdravie nás zamestnancov ako aj našich zákazníkov. Okrem toho nám chodili kontroly a za 
nedodržiavanie pokynov by sme dostali pokutu. Občas boli zákazníci podráždení zo zavedených 
obmedzení - príkazu nosiť rúško, dodržiavať minimálne 2 m odstup. V predajni mohol nakupovať 
naraz menší počet osôb ako zvyčajne, preto sa znížil počet nákupných vozíkov. Ľudia museli čakať, 
kým na nich príde rad. Mnohí sa ponáhľali, boli nervózni. Najťažšie to pre nás bolo asi vtedy, keď sa 
na základe nariadenia vlády zmenili otváracie hodiny pre seniorov. Nakupujúci nad 65 rokov v záujme 
ich vlastnej bezpečnosti mali využívať pre nich vymedzený čas. Mnohí seniori boli zvyknutí nakupovať 
skoro ráno a my sme im to nemohli dovoliť. 
 
Eva Strapcová, 56 r. 
Spravujem knižničný systém akademickej knižnice Technickej univerzity vo Zvolene. Pre mňa sa 
v pracovnej oblasti prakticky nič nezmenilo, pracovala som z domu formou home office. Vo voľnom 
čase sa rada zúčastňujem rôznych kultúrnych podujatí a veľmi mi chýbala napr. možnosť navštíviť 
divadelné predstavenie. Musíme sa pozerať na celú situáciu okolo ochorenia COVID-19 realisticky 
a uvedomiť si, že nikdy úplne nezmizne a bude sa natrvalo vyskytovať v našom globalizovanom svete. 
A my potrebujeme žiť čo najplnohodnotnejšie, preto si nerobme z neho strašiaka. Treba si udržiavať 
pozitívne naladenie a zdravý nadhľad. 
 
Kristína Ondrisková, 19 r. 
Od júla brigádujem v Sáse, v COOP Jednote.  Zatiaľ si užívam leto a teším sa, čo mi prinesie nová 
škola. Tento školský rok som úspešne absolvovala Gymnázium A. Sládkoviča v Krupine. Naša maturita 
bola veru nezvyčajná.  
   Na začiatku roka 2020, keď sa začala téma „Koronavírus“ objavovať všade v médiách a na 
sociálnych sieťach, myslím, že tak, ako väčšina Slovákov, ani ja som si z toho najprv ťažkú hlavu 
nerobila. Miestami som si hovorila, že nás to určite obíde. Aj nás obchádzalo. Ale netrvalo to dlho 
a na území nášho štátu sa vyskytol prvý prípad nakazenia novým vírusom. Zlomový moment pre mňa 
nastal, keď sa približne týždeň pred písomnými maturitami zatvorili všetky školy a teda aj gymnázium 
v Krupine ktoré som v tom čase navštevovala. Bol to pre mňa taký čudný pocit, na jednej strane som 
sa tešila, ale na druhej som sa obávala toho, ako zvládnem prípravu na písomnú maturitu keď budem 
doma, či sa budem vedieť sústrediť na precvičovanie maturitných testov zo starších ročníkov a vôbec, 
či zvládnem písomnú časť maturitnej skúšky. Keď sa vyhlásilo, že písomná časť maturity sa nebude 
konať, úprimne, nebola som z toho dvakrát nadšená, pretože som sa na ňu viac menej spoliehala, 
keďže z ústnej skúšky som mala hrôzu od začiatku školského roka. 
   Pre nás študentov sa v tej chvíli začal nový systém výučby cez internet. Ten mne osobne veľmi 
vyhovoval, keďže väčšinu vyučovacích hodín sme mali naplánovaných na večer a učeniu som sa 
mohla venovať vždy vtedy, kedy sa mi chcelo, aj keď je pravda, že väčšinou som si zadanú domácu 
úlohu vypracovala hneď po jej zadaní, pretože učitelia mali vo vyučovacom procese bez rozvrhov 
celkom chaos a bála som sa, že sa mi toho veľa naraz nakopí a úlohy mi potom budú padať na hlavu. 
Ale, ako všetko, aj táto forma výučby mala svoju druhú (pre mňa) negatívnu stránku a to tú, že som 
sa nemohla stretávať so svojimi spolužiakmi. Ale brala som to pozitívne veď sa uvidíme a navzájom sa 
podporíme na ústnych maturitách. 
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   Po vyhlásení ministerstva školstva o tom, ako bude prebiehať maturitná skúška som sa tešila, lebo 
som si nevedela predstaviť, ako by som odmaturovala v rúšku a úplne vystresovaná, ale už teraz 
viem, že mi bude klasická forma maturity do budúcna chýbať, keďže sa chystám na vysokú školu 
a viem, že učenie sa na jednu skúšku bude prebiehať podobne ako príprava na maturitu. Taktiež mi je 
ľúto aj to, že som nemohla absolvovať klasickú rozlúčku so školou, že som si poslednýkrát nezazvonila 
na zvonec, nepoplakala si s učiteľmi a spolužiakmi, ale koniec koncov, vždy sme boli zvláštny ročník 
a táto situácia nás urobila ešte viac zvláštnymi. 
   Každopádne, aj napriek tomu, že obdobie prvej vlny koronavírusu ma ukrátilo o všetky tradície 
spojené s ukončením maturitného ročníka, taktiež mi dalo veľkú dávku trpezlivosti a pochopenia voči 
okoliu, dalo mi oveľa viac voľného času ako som čakala, začala som viac chodiť do prírody a všímať si 
veci, ktoré som si predtým všímať nechcela alebo nestíhala. 
 
Anketu spracovala: Mgr. Anna Bosáková 

 

Tipy na výlet  

   Prírodné zaujímavosti. Na prvý pohľad to nie je zrejmé, ale v chotári sa nachádza pár lokalít, ktoré si 
zaslúžia pozornosť. Pôvodné dno Pliešovskej kotliny sa rozprestiera cez hrebeň Červenín cez Hlinu 
smerom na Gavurky s odbočkou na Bralo. Tvoria ho v podstatnej miere vyvrelé horniny a sopečné 
brekcie. Po Červeninách možno nájsť aj takzvané sopečné bomby (balvany okrúhleho tvaru). Terajšie 
dno kotliny bolo vymyté v menej odolných horninách a nánosoch. Svedčí o tom i ďalšia zaujímavosť 
prielom Neresnice na „Barinách“, priľahlé mokrade sú snáď zaujímavé aj z botanického hľadiska. 
V Lomenskej doline, v svahu Troch vrchov si zaslúži pozornosť “Kamenné more“. Má rozlohu do 1 
hektára. Je to vlastne rozpadnuté skalné bralo poveternostnými vplyvmi, no mohlo mu pomôcť 
i nejaké zemetrasenie.  
Najkrajší výhľad na celý chotár obce a celú kotlinu je zo skalného brala na „Štetke.“ Za dobrého 
počasia odtiaľ vidno Sitno, ktoré dominujem Štiavnickým vrchom. 
Pri starej ceste  smerom na Dobrú Nivu sa nachádza zaujímavý pôvodný dubový porast, Gavurky. 
Trasa k nemu je nenáročná. 
Banská Štiavnica, prístup autom, vlakom, autobusom, pešo či na bicykli, veľa pamiatok, zaujímavostí, 
možnosť kúpania. 
Bzovík bývalý kláštor jeden z najstarších, potom protiturecká pevnosť, dnes sa ju obec snaží 
rekonštruovať. Prístup autom či na bicykli. 
Pustý hrad, zábery z dolného kráľovská veža ,stále prebieha výskum a rekonštrukcia pri troche šťastia 
tam nájdete Jána Beliaka  archeológa pri práci pod hrad autom alebo autobusom potom prechádzka 
do kopca stojí to za tú námahu... 
Čabraď prístup je najlepšie opísaný na stránke www.rondel.sk . Autom do Čabradského vrbovku 
osada Konské odtiaľ pešo dolu dolinou až po hrad. Hrad patril rodu Hunt-Poznan naposledy Koháry. 
K hradu sa dá dostať aj na bicykli. 
Takmer pod nosom máme hrad Dobrá Niva, bývalý majetok uhorských kráľovien, neskôr menil 
majiteľov. Prístup jednoduchý na Podzámčok autom, vlakom, autobusom ba aj na bicykli, 
mimochodom sú odtiaľ pekné výhľady na všetky strany. 
Hrad Sitno na rovnomennom kopci, historické správy sú viac ako skromné. Prístup pešo od tajchu 
Počúvadlo alebo od Ilji v tomto prípade sa dostať hneď za vstupnou bránou hradiska s pred cca. 3000 
rokov  
Hronský Beňadik kláštor, protiturecká pevnosť zasa kláštor nesmieme zabudnúť bolo to spolu so 
Šahami tzv. "dôveryhodné" miesto tam sa prepisovali kráľovské i iné dokumenty a boli platné ako 
vydané kráľovskou kanceláriou, žiaľ známe sú i falzifikáty. 
Dá  sa spomenúť ešte napr. Modrý Kameň hrad a múzeum bábok, Vígľaš, Divín, Šášov, Revište. 
   Do pozornosti by sme radi uviedli aj novovyznačené  cyklotrasy, ktoré spájajú obce Mikroregiónu 
Pliešovskej kotliny – Breziny, Dobrú Nivu, Babinú, Bzovskú Lehôtku, Pliešovce a Sásu. Priaznivci 
cykloturistiky si určite prídu na svoje. Vrelo odporúčame... 
 

http://www.rondel.sk/
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Hrad Sitno                                                                               Hrad Dobrá Niva  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Hronský Beňadik                                                                   Čabraď  

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                                                                                               

Cyklotrasy  

 
Článok spracovala: Monika Paľovová 
Foto poskytol: Jozef Ľupták                                                                                             
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